

ကဘဉ်မကွၢ်ထးခိၣ်ထံလၢဟံၣ်ဒ်လဲၣ်

[upbeat music] (တၢ်ဒုသိၣ်)

[Narration] (တၢ်ကတိၤထီၣ်တၢ်) ကဘဉ်မကွၢ်ထးခိၣ်ထံလၢဟံၣ်ဒ်လဲၣ်.

မံၣ်န့ၣ်စိထီၣ် (Minnesota) ကီၢ်စၢ်ဒီး Vault Medical Services ပၢ်ဖျိၣ်ထီၣ်အသးမၤသကိးတၢ်လၢ ကဟ့ၣ်လီၤ တၢ်မကွၢ်ထးခိၣ်ထံလၢဟံၣ်ဒ်လဲၣ် ပုၤ ကိးဂၤဒီး အဂီၢ် လၢတအိၣ်ဒီးတၢ်လၢၢ်ဘျီၣ်လၢၢ်စ့ၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်ဆၢန့ၣ်တၢ်မကွၢ်ပိးလီၤန့ၣ်, နကဒီးန့ၣ်ဘၣ်အံၤမ့(လ်) ဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လၢနတၢ်မကွၢ်ပိးလီၤန့ၣ်ဟဲတုၤလံၤဒီးဟ့ၣ်လီၤန့ၣ် Vault အပုၤယဲၤသန့အလး(ခ) န့ၣ်လီၤ. ဟံးန့ၣ် COVID-19 တၢ်မကွၢ်လၢအဆိအချ့တသ့ဖဲအသ့န့ၣ်တက့ၢ်. နမ့ၢ်သ့ၣ်ညါဆိလၢနအိၣ်ဒီး COVID-19 န့ၣ်, နမၤဆိတၢ်လၢဘၣ်မတဖၣ်သ့ၣ်သိးတၢ် ဆါ သုတရၤလီၤ အသးဆူပုၤအဂၤအအိၣ်ဘၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်မကွၢ်ထးခိၣ်ထံလၢဟံၣ်ဒ်အဂီၢ်, နကလိၣ်ဘၣ်အ့ထၢၣ်နဲးလၢအမၤတၢ်အဂ့ၤ ဒီးလိတဲစိစိစု (smart phone) မ့တမ့ၢ် ခိၣ်ပူၤထၢၣ် (laptop) လၢအဂ့ၤလၢအိၣ်ယုၣ်ဒီးခဲမရၢ်န့ၣ်လီၤ.

တချုးလၢနမကွၢ်နသး ၃၀ မံးနံးဒီးဘၣ်န့ၣ် တဘၣ်အိၣ်တၢ်, အိတၢ်, အိမိၣ် မ့တမ့ၢ် ကမၤယၢ်တၢ်နီတမံၤတဂ့ၤ.

ဖဲနအိၣ်ကတၢ်ကတိၤသးလၢ တၢ်မကွၢ်သးအဂီၢ်လံၤန့ၣ်, လဲၤန့ၣ်လီၤဆူ Vault အပုၤယဲၤသန့ ဖဲအဝဲသ့ၣ် အတၢ်မကွၢ်တၢ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်ရံၣ်တဖၣ်ဒ်အမ့ၢ် (မ့ၢ်အိၣ်ဘျီ နံး တုၤလၢမ့ၢ်လွံၢ်နံး ဂီၤခိ ၇ န့ၣ်ရံၣ် တုၤဟါခိ ၇ န့ၣ်ရံၣ်, မ့ၢ်ယံၢ်နံးတုၤမ့ၢ်ယုၣ်နံး ဂီၤခိ ၇န့ၣ်ရံၣ် - ဟါခိၣ်န့ၣ်ရံၣ်) အသိးန့ၣ်တက့ၢ်. နတလိၣ်သ့ၣ်ဆၢမးကတီၢ် ဘၣ်.

နကလဲၤန့ၣ်လီၤဆူတၢ်အိၣ်ခိးတၢ်အဒးလၢအ့ထၢၣ်နဲးအဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤမ့ၢ်အိၣ်အါလၢကမကွၢ်အသးလၢဟံၣ်လၢနံၤသိအဝဲန့ၣ်န့ၣ်, နကဘၣ်အိၣ်ခိးတဖၣ်ဖိ န့ၣ်လီၤ. တဘၣ်မကွၢ်နသးဒီးတဂ့ၤ.

နကဘၣ်တၢ်ဒုးစဲဘျးနးဒီးဘၢ်ဒ်အိၣ်ဆူ Vault တၢ်မကွၢ်အပုၤဟံးစုန့ၣ်ကျဲတၢ်လၢ ကတဲဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လၢ ကဘၣ်မကွၢ်ထးခိၣ်ထံလၢဟံၣ်ဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. နကထူး ပျဲၣ် န့ၣ်လီၤထးခိၣ်ထံ ဆူ ပိၤဘၣ်အိၣ်ထိးလၢအိၣ်စဲဘျးယုၣ်အသးအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ထူးထီၣ်ထးခိၣ်ထံလၢဟံၣ်ဒ်လဲၣ်ဘၣ်အိၣ်န့ၣ် ညီန့ၣ်တၢ်ဆါ ကတီၢ်ယံၢ်ဝဲ ၁၀-၁၂ မံးနံးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်မကွၢ်အပုၤဟံးစုန့ၣ်ကျဲတၢ်ကဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်လၢ နကဘၣ်ဘိၣ်နတၢ်မကွၢ် လၢ တၢ်ကဆၢကဒါက့ၤအိၣ်ဆူတၢ်မကွၢ်ဒးဒ်လဲၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲနမကွၢ်ထးခိၣ်ထံဝံၤဒီးကးစဲဘျးတၢ်အိၣ်လီၤတၢ်လီၤဆဲးလံၤန့ၣ်, ဟဲစိၣ် UPS အဘိၣ်လၢ တၢ်ဟ့ၣ်ဆိပၢ်အပူၤ လၢအဆိအချ့တသ့ဖဲအသ့ဆူ UPS အတၢ်ဒါ န့ၣ်လီၤတၢ်အဒါပူၤ မ့တမ့ၢ် UPS အဝဲလီၤဒ်သိးတၢ်ကဆၢနထးခိၣ်ထံအိၣ်ဆူတၢ်မကွၢ်ဒးဒ်အဂီၢ်န့ၣ်တက့ၢ်. ဖဲ UPS ပုၤယဲၤသန့န့ၣ်, အိၣ်ဒီး တၢ်ယုၣ်တၢ်လီၤ တၢ် ကျဲ ပိးလီၤလၢ နသ့အိၣ်သ့လၢကယုထံၣ်န့ၣ် UPS အတၢ်ဒါ န့ၣ်လီၤတၢ်အဒါ မ့တမ့ၢ် UPS အဝဲလီၤလၢအိၣ်ဘျးဒီးန့ၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

နကြးဒီးန့ၣ်ဘၣ်က့ၤနတၢ်မကွၢ်အစၢခိဖျိလၢအံၤမ့(လ်) လၢ ၂၄ တုၤ ၄၈ န့ၣ်ရံၣ်အတီၢ်ပူၤ ဖဲတၢ်မကွၢ်ဒးဒီးန့ၣ်ဘၣ်နထးခိၣ်ထံအိၣ်လၢ နဆၢအိၣ်ဝံၤအလီၢ်ခဲ န့ၣ် လီၤ.

နမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်သံက့ၢ်တဖၣ်, လိၣ်ဘၣ်ပုၤကျိၣ်ထံတၢ် မ့တမ့ၢ် တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအလီၢ်န့ၣ်, ကိးလိတဲစိဆူ 800-800-5698 မ့တမ့ၢ် ဆူအံၤမ့(လ်)ဆူ accessibility@vaulthealth.com ယုၣ်ဒီး ကျိၣ်လၢနလိၣ်ဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်မၤစၢၤလၢနလိၣ်ဘၣ်အိၣ်န့ၣ်တက့ၢ်. တၢ်ဘျုးလၢနမကွၢ်နသး ဒီး မၤစၢၤလၢပပုၤ တ ၀၁ လၢအိၣ်ဒီးတၢ်ဖျိးအယိန့ၣ်လီၤ.

လၢကမၤန့ၣ်အါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၣ်ဘၣ်ယးတၢ်သမံသမိးက့ၢ် COVID-19 အဂီၢ်, လဲၤက့ၢ် mn.gov/covid19

[upbeat music] (တၢ်ဒုသိၣ်)

ကဘဉ်မၤကွၢ်ထးခိဉ်ထံလၢဟံဉ်ဒ်လဲဉ်

Minnesota Department of Health
Communications Office
PO Box 64975
St. Paul, MN 55164-0975
651-201-4989
health.communications@state.mn.us
www.health.state.mn.us

2/2/21 (Karen)

လၢတၢ်မၤန့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤလၢလံာ်က့ၢ်ဒ်လီၤဆီအဂီၢ်. ကိးလီတဲစိဆူ- ၆၅၁-၂၀၁-၄၉၈၉